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اعطای »نشان عالی مدیر سال« به مدیرعامل بانک صادرات ایران
تندیس ویژه هفتمین اجلاس سراسری »نشان عالی مدیر سال« طی مراسمی در تجلیل از مدیران دانش بنیان به سیدضیاء ایمانی،  

مدیرعامل بانک صادرات ایران اعطا شد.
از مدیران  تجلیل  با  عالی مدیر سال  ایران، هفتمین اجلاس سراسری نشان  بانک صادرات  روابط عمومی  به گزارش 
دانش بنیان در اقتصاد مقاومتی با حضور برخی مسئولان، نمایندگان مجلس، مدیران نظام بانکی، فعالان بخش های 
مختلف صنعت، کارشناسان و اصحاب رسانه برگزار شد و نشان ویژه این اجلاس به مدیرعامل بانک صادرات ایران اعطا 

شد.
عضو هیئت مدیره بانک صادرات ایران در این اجلاس در تبیین شرایط نظام بانکی و حمایت از بخش های مختلف تولید 
و اشتغال، گفت: برخلاف برخی تصورات، نرخ تسهیلات در نظام بانکی کشور با توجه به شرایط فعلی، ارزان تر از بسیاری از 

کشورها است و نسبت تسهیلات به تورم نصف است.
امیر یوسفیان افزود: فشار تقاضا برای تسهیلات بانکی در کشور فراوان است و با توجه به محدودیت منابع و برخی تنگناهای بین المللی، 
امکان پاسخگویی به تمامی تقاضاها توسط نظام بانکی میسر نیست. همچنین به دلیل کاهش فروش اعتباری و نسیه فروشی در صنعت، اتکای بیشتر نظام 
بانکی بر استفاده از ریال داخلی است. بانک صادرات ایران برای پاسخگویی به نیازهای بخش های مختلف صنعت و حمایت از تولید و استمرار اشتغال، علاوه 
بر اعطای تسهیلات، از طریق طرح های نوین به ویژه طرح طراوت، اوراق گام، اعتبارات اسنادی و ضمانت نامه و سایر طرح های جدید بانک، سهم برجسته ای در 

حمایت از واحدهای اقتصادی داشته و این ماموریت همچنان با قوت ادامه دارد.
عضو هیئت مدیره بانک صادرات ایران همچنین با بیان اینکه هیچ واحد تولیدی در کشور وجود ندارد که نظام بانکی در رشد و توسعه آن نقش موثر ایفا نکرده 
باشد، افزود: نقش نظام بانکی در کمک به ایجاد و استمرار اشتغال بر کسی پوشیده نیست. بانک صادرات ایران در سال گذشته برای کمک به استمرار اشتغال 
حدود ٥٠٠ هزار نفر و  ایجاد ٨٠ هزار شغل جدید و در سال جاری برای استمرار اشتغال  بیش از ٣١٥ هزار نفر و ایجاد ٢٥ هزار شغل جدید تسهیلات مختلفی 

پرداخت کرده است.
وی با اشاره به پرداخت دو میلیون و ٢٧٠ هزار میلیارد ریال )٢٢٧٠ تریلیون ریال( تسهیلات توسط بانک صادرات ایران در سال گذشته، افزود: از این بخش ٨٠٠ 

هزار میلیارد ریال تسهیلات جدید و هزار و ٤٧٠ میلیارد ریال تجدید تسهیلات توسط این بانک انجام شده است. 
یوسفیان میزان پرداخت تسهیلات توسط بانک صادرات ایران در سال جاری را یک میلیون و ١٨٥ هزار میلیارد ریال  عنوان کرد که ٢٥٠ هزار میلیارد ریال 

تسهیلات جدید و ٩٣٥ هزار میلیارد ریال به صورت تجدید تسهیلات جدید از بخش های مختلف اقتصادی کشور حمایت شده است.

یارانه کدام گروه ها سه برابر می شود؟
رئیس بنیاد شهید گفت: مستمری کمک معیشت به جانبازان با ۳ برابر افزایش از یک میلیون و ۶۰۰ هزار تومان به ۴.۵ میلیون 
تومان رسیده است.رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران گفت: یکی از اقدامات مهم ما پرداخت مستمری کمک معیشت به 
جانبازان است که امسال مبلغ این مستمری با ۳ برابر افزایش از یک میلیون و ۶۰۰ هزار تومان به ۴.۵ میلیون تومان 

رسیده است.
یدامیرحسین قاضی زاده هاشمی عصر امروز در دیدار با جمعی از خانواده های معظم شهدا و ایثارگران شهرستان البرز که 
در سالن اجتماعات شهیدآوینی شهر الوند برگزار شد، اظهار داشت: یکی از اقدامات مهم ما پرداخت مستمری کمک معیشت 
به جانبازان است که امسال مبلغ این مستمری با ۳ برابر افزایش از یک میلیون و ۶۰۰ هزار تومان به ۴.۵ میلیون تومان رسیده 

است.
وی همچنین از جذب ۶۷ هزار نفر از اعضای خانواده شهدا و ایثارگران در دستگاه های دولتی و حکومتی طی یک سال اخیر خبر 
داد و گفت: همچنین یکی از برنامه های مهم ما اجرای قانون تبدیل وضعیت شغلی و استخدامی ایثارگران بود که با اجرای این قانون در 

۳۶ ماه گذشته ۱۰۰ هزار نفر از ایثارگران کارمند دولت تبدیل وضعیت شدند.
قاضی زاده هاشمی با اشاره به روند پرداخت هزینه های درمانی جامعه ایثارگری اضافه کرد: در حال حاضر بزرگ ترین مشکل ما این است که این هزینه ها با ۲ 
ماه تأخیر پرداخت می شود و بنابراین به روزرسانی این پرداخت ها در صدر برنامه های ما قرار دارد. اما برای حمایت از ایثارگرانی که داروی خاص مصرف می کنند 

و هزینه های آن ها به موقع تأمین و پرداخت می شود.
وی ادامه داد: در ضمن واردات دارو ها و وسایل درمانی و توان بخشی که مشابه آن ها در داخل کشور تولید می شود، ممنوع شده که یکی از آن ها ویلچر برقی 

خارجی است و به همین خاطر امروز مجاز نیستیم که ویلچر خارجی برای جانبازان قطع نخاع تهیه کنیم.
معاون رئیس جمهور همچنین از اختصاص ۵ درصد واحد های طرح نهضت ملی مسکن به خانواده های شهدا و ایثارگران خبر داد و گفت: در استان قزوین 
روند تأمین زمین برای ساخت مسکن ملی ایثارگران کند پیش می رود که باید با کمک مسئولان عمرانی و شهرداری های استان قزوین این مشکل در کمترین 

زمان مرتفع شود.
قاضی زاده هاشمی افزود: تخصیص زمین جزو مسئولیت های سازمان ملی زمین و مسکن است که در استان ها از طریق ادارات کل راه و شهرسازی صورت 
می گیرد و بنیاد شهید هیچ زمینی در اختیار ندارد تا آن را به ساخت مسکن ایثارگری اختصاص دهد. با این حال از وزیر راه و شهرسازی درخواست کرده ایم که 

در این حوزه نگاه ویژه ای به جامعه ایثارگری حاکم شود.

اخباراخبار

بیمه سرمد از سازمان بورس مجوز 
افزایش سرمایه گرفت

افزایش  مجوز  بهادار،  اوراق  و  بورس  سازمان 
سرمایه بیمه سرمد را صادر کرد.

سازمان  بیمه سرمد،  عمومی  روابط  گزارش  به 
بورس و اوراق بهادار، با انتشار اطلاعیه ای، مجوز 
مبلغ  تا  را  سرمد  بیمه  شرکت  سرمایه  افزایش 

۶.۷۶۱.۵۵۳.۰۶۲.۰۰۰ ریال صادر کرد.
مجوز  سرمد  بیمه  مجوز،  این  اساس  بر 
ریالی   ۱.9۶۱.۵۵۳.۰۶۲.۰۰۰ سرمایه  افزایش 
سرمایه  و  کرده  دریافت  بورس  سازمان  از  را 
به  ریال   ۴.8۰۰.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰ مبلغ  از  را  خود 

۶.۷۶۱.۵۵۳.۰۶۲.۰۰۰ ریال افزایش خواهد داد. 
متن اطلاعیه سازمان بورس و اوراق بهادار که 
بر روی سامانه کدال منتشر شده، به این شرح 
است: »در اجرای قانون بازار اوراق بهادار جمهوری 
تقاضای   ،)۱۳8۴ آذرماه  )مصوب  ایران  اسلامی 
افزایش سرمایه و انتشار سهام جدید شرکت بيمه 
سرمد )سهامی عام( در این سازمان مورد بررسی 
قرار گرفت. بر اساس رسیدگی انجام شده، مواردی 
قوانین و مقررات مربوط در  با  از مغایرت  حاکی 
انتشار سهام ملاحظه نگردیده و افزایش سرمایه 
مقررات  و  قوانین  رعایت  با  و  زیر  مشخصات  با 

مربوطه، از نظر این سازمان بلامانع می باشد.
سرمایه فعلی: ۴,8۰۰,۰۰۰,۰۰۰,۰۰۰ ریال

تعداد سهام قابل انتشار: ۱,9۶۱,۵۵۳,۰۶۲ سهم
ارزش اسمی هر سهم: ۱,۰۰۰ ریال

مبلغ افزایش سرمایه: ۱,9۶۱,۵۵۳,۰۶۲,۰۰۰ ریال
منبع تأمین افزایش سرمایه: ۱,9۶۱,۵۵۳,۰۶۲,۰۰۰ 

ریال از محل مازاد تجدید ارزیابی دارایی ها«
اصلاح  هدف  با  سرمد،  بیمه  سرمایه  افزایش 
ساختار مالی صورت می گیرد که تاثیر مثبتی بر 
روی تقویت بنیه مالی و بالاتر رفتن قدرت پذیرش 

ریسک این شرکت خواهد داشت. 

نگاهی به بهبود شاخص های بانکی 
در بانک سینا

گزارش عملکرد شش ماهه نخست سال جاری 
بیانگر رشد مطلوب شاخص های مهم بانکداری 

در بانک سیناست.
در شرایطی که مبلغ سپرده های بانک سینا طی 
این مدت در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته 
با رشد ۱۱ درصدی مواجه بوده، جذب سپرده های 
رشد  درصد  حدود ۲8  بانک  این  هزینه  بدون 
داشته است. این موضوع از آن جهت مهم است 
که جذب سپرده بدون هزینه، نقش بسزایی در 

کاهش قیمت تمام شده پول در بانک دارد.
این بانک همچنین در وصول مطالبات خود 
از سایر بانک ها و موسسات اعتباری، موفقیت 
چشمگیری داشته است. در حالی که مجموع 
این مطالبات در پایان سال گذشته سه هزار و 
9۶۱ میلیارد ریال برآورد شده بود، این رقم در 
پایان شهریورماه سال جاری به عدد 8۳8 میلیارد 
ریال رسیده و کاهش ۷9 درصدی را تجربه کرده 
است که این موضوع تزریق نقدینگی به بانک و 
در نتیجه افزایش قدرت تسهیلات و خدمات دهی 

را به همراه دارد.
هر  برای  سال ۱۴۰۱  بودجه  طبق  سینا  بانک 
و طبق  کرده  پیش بینی  ریال سود  سهم ۲9۵ 
می بایست  شهریورماه  پایان  تا  فصلی  بودجه 
۱۴۷ ریال آن تحقق پیدا می کرد، اما گزارش ها 
نشان می دهد که این بانک در پایان شهریورماه 
کرده  محقق  سود  ریال   ۱۵۰ سهم  هر  بابت 
درصد سود  دیگر، حدود ۵۱  عبارت  به  است. 
ماهه  شش  در  بانک  سالانه  پیش بینی شده 

ابتدای سال تحقق یافته است.
نیز  بانک  این  کارمزدی  درآمدهای  مجموع 
نسبت به مدت مشابه سال قبل 99 درصد رشد 
داشته که بیانگر اهتمام بانک به افزایش سهم 
درآمدهای غیرمشاع است. از مبلغ سه هزار و 
مبلغ  کارمزدی،  درآمدهای  ریال  میلیارد   8۱۵
یک هزار و ۱8۴ میلیارد ریال مربوط به صدور 
و تمدید ضمانتنامه ها بوده که نسبت به مدت 
مشابه سال قبل ۴9 درصد رشد داشته است و 
این بخش از فعالیت های بانک را می توان یکی از 

وجوه تمایز آن برشمرد.
پایان  در  نیز  بانک  این  مشاع  درآمدهای 
قبل  سال  مشابه  مدت  به  نسبت  شهریورماه 
که 8۴ درصد  است  داشته  افزایش  ۲8 درصد 
این درآمدها را سود تسهیلات اعطایی تشکیل 

می دهد.

امضاي تفاهم نامه براي ارتقاي 
سلامت و بهره وری کارکنان شركت 

صنایع پتروشیمی خلیج فارس

بين  نمايشگاه  روز  آخرين  و  چهارمين  در 
پزشکی  علوم  دانشگاه  زيست،  محيط  المللي 
شیراز و شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس، 

تفاهم نامه همکاری امضاء کردند.
صنـايع  شـركت  عمومي  روابط  گزارش  به 
پتـروشيمي خليـج فـارس اين تفاهم نامه كه به 
امضاي مهندس خادمیان، مدیر سلامت، ایمنی 
و محیط زیست هلدينگ خليج فارس و دکتر 
اژدرپور رئیس دانشکده بهداشت دانشگاه علوم 
پزشکی شیراز رسيد ، به منظور ایجاد و گسترش 
و همفکری و همکاری های علمی- پژوهشی و در 
راستای ارتقاء سلامت و بهره وری کارکنان شـركت 

صنـايع پتـروشيمي خليـج فـارس منعقد شد.
کمیته مشترک  ایجاد  براي  افزايش همکاری 
تحت عنوان کمیته راهبردی HSE بین شرکت و 
دانشگاه، همکاری و ارائه مشاوره در زمینه بروز 
بهداشت،  دستورالعمل های  و  الزامات  رسانی 
ایمنی و محیط زیست، همکاری و مشارکت در 
 )HIA(خصوص انجام مطالعات پیوست سلامت
اجرای  در  همکاری  پتروشیمی،  طرح های  در 
در  نیاز  مورد  کاربردی  تحقیقاتی-  پروژه های 
خصوص ارزیابی اپیدمیولوژیکی سلامت کارکنان 
بر اساس نتایج معاینات طب صنعتی و همکاری 
در برگزاری دوره های آموزشی تخصصی، کارگاه ها 
و اجرای سمینارها و توسط دانشگاه یا به صورت 
تفاهم نامه  این  مفاد  از  ضوابط  طبق  مشترک 

پنجساله است.
ارائه  زمينه  در  مجموعه  دو  اين  همچنین 
خدمات آزمایشگاهی نمونه برداری، آنالیز و پایش 
در  همکاری  شرکت،  از  درخواستی  بیولوژیک 
جهت رفع نیازهای آموزشی، پژوهشی، عملیاتی 
در  همکاری  شرکت،  بهداشتی  پایش های  و 
بهره مندی شرکت از متخصصین فعال دانشگاه 
در راستای تحقیق و توسعه در حوزه های مورد 
زمینه  در  مشارکت  و  همکاری  و  شرکت  نظر 
و  ارزیابی  جامع  برنامه های  اجرای  و  طراحی 
هم  با  کارکنان  شغلی  مواجهه های  مدیریت 

همكاري مي كنند.

دعوت شرکت گردشگری شهرآئین 
برای ارسال طرح و پیشنهادهای 

تجاری

با  شهرآئین  گردشگری  توسعه  شرکت 
ایده، کارآفرینان،  از صاحبان  انتشار فراخوانی 
فعال  استارتاپ های  و  دانش بنیان  شرکت های 
برای ارسال طرح و پیشنهادهای تجاری دعوت 

به همکاری کرد.
به گزارش روابط عمومی بانک شهر، در این 
فراخوان آمده است: شرکت توسعه گردشگری 
بانک  زیر مجموعه  های  شرکت  از  شهرآئین 
سلامت  گردشگری،  های  درحوزه  فعال  شهر، 
میراث  وزارت  از  فعالیت  مجوز  با  تبلیغات  و 
وزارت  جهانگردی،  و  گردشگری  فرهنگی، 
وزارت  و  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت، 
هدف  راستای  در  اسلامی،  ارشاد  و  فرهنگ 
بهبود خدمات کارآفرینانه در حوزه های فعالیتی 
خود با گرایش ترجیحی به طرح های نوآورانه در 
عرصه تجارت الکترونیک درنظر دارد از صاحبان 
و  دانش بنیان  شرکت های  کارآفرینان،  ایده، 
به عمل  دعوت  کشور  در  فعال  استارتاپ های 
آورده و از بهترین و برترین ایده ها و پیشنهادهای 
و  بازارسازی  شیوه های  قالب  در  کار  و  کسب 
سرمایه گذاری حمایت مادی، معنوی و مشارکتی 
نماید. بدین منظور کلیه فعالان و توانمندان در 
حوزه های مختلف یا صاحبان ایده های نوآورانه 
می توانند خلاصه ایده، کسب و کار، بوم کاره یا 
طرح و پیشنهاد تجاری خود را به آدرس ایمیل 
ارسال  بررسی  جهت   res@shahrtdc.com

نمایند.

 در هفته ای که گذشت سازمان فناوری اطلاعات 
ایران اعلام کرد با اتصال سازمان برنامه و بوجه کشور و 
مرکز ملی آمار ایران تعداد دستگاه های متصل به پنجره 
ملی خدمات دولت هوشمند از مرز ۱۰۰ دستگاه عبور 
کرده است. طبق گفته مدیرکل دفتر پایش و نظارت 
بر پیاده سازی دولت الکترونیکی مرحله نخست اتصال 
دستگاه ها به پنجره ملی خدمات دولت هوشمند در 
افزایش  به دنبال  بعدی  گام  در  و  است  تکمیل  حال 
این درگاه هستیم.وی  ارائه شده در  کیفیت خدمات 
عدم همکاری برخی از دستگاه های پرمخاطب در اتصال 
به پنجره ملی خدمات هوشمند دولت به دلیل نداشتن 
پنجره واحد خدمات، نبود سامانه متمرکز با امکان احراز 
هویت الکترونیکی، عدم تحویل برخی سرویس ها از 
سوی دستگاه ها و نقص داده در برخی پایگاه داده های 
پایه ملی را مهمترین مشکلات در این زمینه عنوان کرد.

تلفن های شورای رقابت قطع شد
طی چند روز گذشته، شورای رقابت با انتشار خبری 
مدعی شده بود که در پی اعلام رأی محکومیت شرکت 
مخابرات به ارتکاب رویه ضد رقابتی در افزایش تعرفه 
رقابت، شرکت مخابرات  از سوی شورای  ثابت  تلفن 
تلفن های مرکز ملی رقابت را قطع کرده است. به عبارتی 
این شورا اعلام کرد شرکت مخابرات ایران در یک اقدام 
تأمل برانگیز و به دلیل اصرار شورای رقابت بر استیفای 
حق مردم در مقابله با افزایش غیرقانونی تعرفه تلفن 
ثابت، اقدام به قطع تمامی خطوط ارتباطی شورا و مرکز 

ملی رقابت کرده است.
شرکت  الملل  بین  امور  و  ارتباطات  کل  مدیر  اما 
مخابرات ایران به ایسنا اعلام کرد که این خبر منتشر 
گفت  اتفاق  این  علت  درباره  او  ندارد.  صحت  شده 
چنانچه سازمان نهاد یا هر ارگانی نیاز به سقف بالاتر 
داشته باشد با اعلام و درخواست، کسر بدهی افزایش 
پیدا می کند و با توجه به اعلام رسانه ای شورای رقابت 
توسط شرکت  این شورا  تلفن های  قطع  در خصوص 
تعدادی  می کند  اعلام  شرکت  این  ایران،  مخابرات 
دلیل  به  قوانین  به  توجه  با  رقابت  از خطوط شورای 
بدهی های گذشته به صورت سیستماتیک قطع شده 
است که پس از بررسی موضوع فوق با توجه به نیاز آن 
شورا سقف کارکرد شماره های فوق افزایش پیدا کرد و در 

حال حاضر شماره های فوق وصل هستند.
برای  شد  اعلام  که  بود  دوشنبه  روز  عصر  از 
همراه  تلفن  اپراتورهای  الملل  بین  ساعاتی  اینترنت 
برای کاربران قطع شده است و ظاهرا فقط دسترسی 
به اینترنت داخلی میسر بود و متاسفانه پیگیری برای 
مشخص شدن علت این موضوع از نهادهای مربوطه 

به نتیجه نرسید.
از اتهام و تحریم تا واقعیت

درباره  جدید  تحریم های  از  هم  اروپا  اتحادیه 
ایران خبر داد که نام شرکتی ایرانی در آن به چشم 
می خورد. نام این سرویس دهنده ی بین المللی فعال 
طی  که  استدلال  این  با  ابری  فناوری  حوزه ی  در 
سالهای اخیر در پروژه های وزارت ارتباطات و فناوری 
ایران حضور  اطلاعات  فناوری  سازمان  و  اطلاعات 
داشته، در میان تحریم شدگان قرار گرفت. ماجرا از 
این قرار بود که چندی پیش از انتشار خبر تحریم 
اتحادیه اروپا، ایمیل هایی از ده ها کسب وکار ایرانی 
در فضای مجازی منتشر شد که به ایمیل های مراجع 

قضایی پاسخ داده بودند.
دست  این  جهان  نقاط  تمام  در  معمول  به طور 
ایمیل ها به کسب وکارهای اینترنتی به ویژه پلت فرم ها و 
ارایه دهندگان خدمات زیرساختی ارسال می شود و این 
سرویس دهندگان موظفند نسبت به قوانین وضع شده 
از سمت نهادهای نظارتی مناطق و کشورهایی که در 
آن ها سرویس می دهند، پاسخ گو باشند؛ در این بین، 
چند ایمیل از ابر آروان نیز منتشر شد که منجر به 

واکنش  در بین کاربران شبکه های اجتماعی شد.

حذف سکوهای ایرانی و تحریم هایی که همچنان 
ادامه دارد

از  ایرانی  اپلیکیشن های  حذف  که  حالی  در 
ساله  چند  سابقه ای  آمریکایی  آنلاین  فروشگاه های 
دارد، اخیرا چند اپلیکیشن و پیام رسان ایرانی بار دیگر 
از گوگل پلی به دلیل تحریم حذف شدند و بررسی های 
این  تحریم  دلیل  به  گوگل  که  دهد  می  نشان  اولیه 

اپلیکیشن ها را حذف کرد.
در همین رابطه میثم عسگری - مدیر عامل یکی از 
سکوهای حذف شده از گوگل پلی در این باره توضیح 
داد: این مسئله چیزی جدید نیست و آیفون و اپل سه 
سال قبل این طرح را اجرا کرده و در حال حاضر هم 
اندروید طی چند روز گذشته این اقدام را نسبت به پیام 

رسان های ایرانی انجام داده است.
بسیاری از کاربران تمایل داشتند که از طریق گوگل 
پلی به اپلیکیشن ها دسترسی داشته باشند و آنها را 
نصب کنند، از این دیدگاه، تعدادی از کاربران اطمینان 
اپلیکیشن هایی که  خاطری به گوگل پلی داشتند و 
خارج از این محیط باشند را نتوانند یا نخواهند دانلود 
و نصب کنند. اما یک نگرانی می تواند وجود داشته 
باشد و آن این است که اگر فعالیت اپلیکیشن ها خارج 
از گوگل پلی ادامه پیدا کند، ممکن است به بهانه های 
امنیتی و قوانینی که گوگل و گوگل پلی دارد، بتواند 
مشکلات دیگری مانند پاک کردن اپلیکیشن از دیوایس 

گوشی را ایجاد کنند و قاعدتا کار سخت تر می شود.
ترافیک داخل کشور در بازی های جام جهانی رکورد 

زد
عیسی زارع پور، وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات هم 
با انتشار پستی در یک پیام رسان داخلی اظهار کرد: 
امسال با تدبیر خوب سازمان صدا و سیما پخش زنده 
بازی های جام جهانی غیر از تلویزیون و رادیو از طریق 
سکوهای داخلی هم صورت گرفت. من هم به اتفاق 
تعدادی از معاونین از طریق تلوبیون بازی را در اتاق 
انصافا کیفیت تصویر هم  جلسات وزارتخانه دیدیم، 
خوب بود. البته ارائه این کیفیت نتیجه زحمات چند 
هفته اخیر همکارانم در بخش های مختلف وزارتخانه 
و نیز همکاری اپراتورهای مخابراتی بوده تا دیدن این 

تصاویر برای هموطنان عزیز تجربه خوبی را رقم بزند.
 )IXps( افزایش ظرفیت نقاط تبادل ترافیک اینترنت 
در شهرهای تهران، شیراز، اصفهان، تبریز و مشهد حل 
افزایش  اپراتورها،  بین   )congestion( اشباع  مشکل 
منابع پردازشی مورد نیاز سکوهای پخش زنده و چندین 
اقدام دیگر از جمله کارهایی بود که در این مدت انجام 
و  ایران  بازی  اعلام کنم در حین  شد. خوشحالم که 
انگلیس، ترافیک داخل کشور بیش از ۱۵۰۰ گیگابیت 
افزایش یافت و رکورد جدیدی در این حوزه  ثانیه  بر 
ثبت شد. این در حالی است که به گزارش هم میهن 
، با اتفاقاتی که در دو ماه اخیر شاهد آن بودیم تسلط 
و فراگیر شدن شبکه ملی اطلاعات یا همان اینترنت 
ملی بر فضای مجازی کشور شاید از رگ گردن به ما 
نزدیک تر نباشد، اما آنقدر ها هم دور نیست. سخنان 
اخیر عیسی زارع پور، وزیر ارتباطات در مجلس درباره 
پیشرفت شبکه ملی اطلاعات و تحولاتی که کارشناسان 
و فعالان فضای مجازی در فضای اینترنت کشور رصد 
کرده اند، نشان می دهد دولت سیزدهم عزم خود را برای 
عملیاتی کردن حداکثری این طرح جزم کرده است. با 
این وجود از هم اکنون قابل پیش بینی است شبکه ای که 
چند دولت روی آن کار کرده اند و سرمایه هنگفتی برای 
توسعه آن هزینه شده، با واکنش مثبتی از سوی فعالان 
حرفه ای فضای مجازی و عموم مردم مواجه نمی شود و 
چنانچه کاملا به اجرا درآید و جایگزین اینترنت جهانی 
سازنده ای  نقش  ایران  همه جانبه  توسعه  در  شود، 

نخواهد داشت.
اینترنت ملی آن گونه که در اسناد مختلف از جمله 
سند تبیین الزامات شبکه ملی اطلاعات و سند کلان 
 9۵ سال های  مصوب  اطلاعات  ملی  شبکه  معماری 
مستقل  کاملا  شبکه ای  بود  قرار  شده،  بیان   99 و 
نسبت به دیگر شبکه ها همچون اینترنت بین المللی 
باشد. ضمنا این شبکه در شعار باید بتواند با عرضه 
انواع خدمات و محتوای به روز، قابل مدیریت و امن، 
کاربران و دستگاه های دولتی و غیردولتی، به صورتی 
کند.  تعامل  جهانی  شبکه های  دیگر  با  نظارت  قابل 
تناقض های فراوان این طرح در همین عبارات به روشنی 
قابل تشخیص است. برای مثال چگونه ممکن است یک 

جزیره جداافتاده از اقیانوس اطلاعات جهانی، محتوای 
به روز و باکیفیتی در اختیار کاربران و فعالان حرفه ای 

فضای مجازی قرار دهد؟
در اسناد قانونی هم شبکه ملی اطلاعات، شبکه ای 
مبتنی بر IP های داخلی و مراکز سوئیچینگ و مسیریاب ها 
و مراکز داده های داخلی است. این شبکه درخواست های 
دسترسی داخلی کاربران و اخذ اطلاعاتی که در مراکز 
می کند. پشتیبانی  را  می شود  نگهداری  داخلی   داده 

بود،  آغاز شده  نهم  دولت  در  که  این شبکه  توسعه 
در دولت دوم احمدی نژاد هم ادامه یافت و علاوه بر 
برنامه  در  جداگانه ای  سرفصل  سالانه،  بودجه  سند 
پنجم توسعه به این طرح اختصاص یافت تا راه اندازی 
اینترنت ملی وارد برنامه های کلان توسعه کشور شود 
و راه برای تخصیص بودجه های بیشتر به آن باز باشد. 
دولت یازدهم و دوازدهم نیز با وجود آنکه رویکرد کلی 
آن ها محدود نکردن فضای مجازی بود، توسعه اینترنت 
ملی را تداوم بخشیدند و در برنامه ششم هم به آن 
بودجه تخصیص دادند. محمدجواد آذری جهرمی وزیر 
گفته ی  دوازدهم  دولت  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات 
مشهوری دارد مبنی بر اینکه »اگر ایده هر کسی در 
کشور این باشد که چیزی به اسم اینترنت ملی ساخته 
شود، اصلا از نظر فنی امکان پذیر نیست.« او حداقل 
در شعار نه تن ها اینترنت ملی را از نظر فنی ناممکن 
با  منطبق  را  شبکه  این  راه اندازی  بلکه  می دانست، 
منافع ملی نمی دانست چراکه به صراحت گفته بود: 
»هیچ گاه یک اندیشکده با ظرفیت 8۰میلیون فکر از یک 
اندیشکده با ظرفیت 8 میلیارد فکر برتر نیست و کسی 

که دنبال این برود، خیانت است.«
با این وجود مرکز پژوهش های مجلس در سال 99 
گزارشی منتشر کرد که نشان می داد حسن روحانی 
به  شعار  در  که  آنقدر  کابینه اش  ارتباطات  وزرای  و 
اینترنت ملی تاخته اند، در عمل به این طرح بی توجه 
دولت های  است  آمده  مذکور  گزارش  در  نبوده اند. 
یازدهم و دوازدهم مجموعا ۱9 هزار میلیارد تومان اعتبار 
به حساب توسعه شبکه ملی اطلاعات واریز کرده اند 
و حال باید دید در گزارش های بعدی و در ادامه رقم 

هزینه شده تا چه اندازه رشد خواهد کرد.

قیمت طلا روز پنجشنبه بالاتر از سطح کلیدی ۱۷۵۰ دلار در هر 
از صورت جلسه آخرین جلسه سیاست گذاری  بود و پس  اونس 
فدرال رزرو آمریکا که نشان از افزایش آهسته تر نرخ بهره داشت، 
تثبیت شد. بهای هر اونس طلا تا ساعت ۷ و ۲۲ دقیقه صبح به 
وقت شرقی با ۵.۷ درصد افزایش به ۱۷۵۵ دلار و 8۰ سنت رسید 
و قیمت طلا در بازار معاملات آمریکا نیز با ۰.۳۳ درصد افزایش به 
۱۷۵۶ دلار و 8۰ سنت رسید.اکثریت قابل توجهی از سیاست گذاران 
فدرال رزرو توافق کردند که احتمالاً به زودی سرعت افزایش نرخ بهره 

کاهش یابد.
بر اساس گزارش رویترز، تقاضای فیزیکی طلا در آسیا در این 
هفته با کاهش بیشتر قیمت ها در مرکز اصلی چین پایین ماند، زیرا 
محدودیت های جدید کووید- ۱9 فعالیت را کاهش داد، در حالی 
که قیمت های داخلی بالاتر، خرید بیشتر خریداران در هند را به 

تعویق انداخت.
در بازار سایر فلزات ارزشمند، بهای هر اونس نقره با ۰.۳ درصد 
افزایش به ۲۱.۵9 دلار رسید، پلاتین با ۰.۳ درصد افزایش به 998.8 

دلار رسید، در حالی که پالادیوم ۰.۶ درصد افزایش یافت و به ۱89۲ 
دلار و ۶۷ سنت رسید.

قیمت طلا روز چهارشنبه ثابت بود زیرا سرمایه گذاران از انجام 
شرط بندی های بزرگ در آستانه آخرین صورتجلسه سیاست گذاری 
فدرال رزرو آمریکا که می تواند سرنخ هایی در مورد افزایش بیشتر 
نرخ بهره ارائه دهد، اجتناب کردند. به گزارش ایسنا، بهای هر اونس 
طلا تا ساعت ۶ و ۲۱ دقیقه صبح به وقت شرقی با ۰.۴ درصد کاهش 
به ۱۷۳9 دلار و ۵۰ سنت رسید و قیمت طلا در بازار معاملات آمریکا 

نیز با ۰.۰۲ درصد کاهش به ۱۷۴۰ دلار و ۵۰ سنت رسید.
ادوارد میر، تحلیلگر ED&F Man Capital Markets اظهار 
کرد: در آستانه صورتجلسه فدرال رزرو اندکی تنش در بازار وجود 
دارد و فعالان بازار منتظر صورتجلسه جلسه سیاست گذاری فدرال 
رزرو اول تا دوم نوامبر هستند. بانک مرکزی ایالات متحده در ابتدای 
ماه جاری، چهارمین افزایش متوالی ۷۵ واحد پایه نرخ بهره را برای 
مهار تورم انجام داد که به سریع ترین سیاست پولی در ۴۰ سال اخیر 
تبدیل شده است.استر جورج، رئیس فدرال رزرو کانزاس سیتی گفت 

که فدرال رزرو برای تعدیل موفقیت آمیز تقاضای مصرف کننده و 
کاهش تورم بالا، ممکن است نیاز به افزایش نرخ بهره به سطح بالاتر 
و نگه داشتن آنها برای مدت طولانی تری داشته باشد. اگرچه طلا به 
عنوان پوششی در برابر تورم تلقی می شود اما افزایش نرخ بهره در 
ایالات متحده جذابیت شمش های غیر بازده را کاهش می دهد. میر 
گفت: انتظار می رود قیمت طلا در کوتاه مدت، از اینجا تا پایان سال 
اندکی بالاتر باشد زیرا من می بینم که دلار اندکی ضعیف تر می شود 

و ما به اوج تورم و نرخ بهره نزدیک شده ایم.
بر اساس گزارش رویترز، اس پی دی آر گلد تراست، بزرگ ترین 
صندوق سرمایه گذاری تحت پشتوانه طلا در جهان، اعلام کرد که 
دارایی های آن ۰.۱ درصد افزایش یافت و از 9۰۶.۰۶ تن روز دوشنبه 

به 9۰۶.9۳ تن در روز سه شنبه رسید.
در بازار سایر فلزات ارزشمند، بهای هر اونس نقره با ۰.۳ درصد 
کاهش به ۲۱.۰۱ دلار رسید، پلاتین ۰.۲ درصد افزایش یافت و به 
99۲ دلار و ۶۲ سنت رسید، در حالی که پالادیوم ۰.۲ درصد کاهش 

یافت و به ۱8۵۷ دلار و ۳۰ سنت رسید.

ثبت یک رکورد جدید در ترافیک اینترنت کشور

همه هزینه های که برای اینترنت ملی شد
قطع اینترنت بین الملل اپراتورهای تلفن همراه، اتهام و تحریم یک شرکت ایرانی و رکوردزنی ترافیک داخل کشور از جمله مهم ترین اخبار حوزه ارتباطات و 

فناوری اطلاعات در هفته ای که گذشت بود. 

بازار طلای جهانی در خواب زمستانیقیمت طلا روی نوسان کم دامنه 

طی چند روز 
گذشته، شورای 
رقابت با انتشار 

خبری مدعی 
شده بود که 
در پی اعلام 

رأی محکومیت 
شرکت مخابرات 
به ارتکاب رویه 
ضد رقابتی در 
افزایش تعرفه 
تلفن ثابت از 
سوی شورای 

رقابت، شرکت 
مخابرات 

تلفن های مرکز 
ملی رقابت را 

قطع کرده است


